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  ערערה עארה המקומית המועצה                  المحلي عرعرة عاره مجلس

                                                            04-6352595 : فاكس 3624300-077 טל.                                           077-3624300 :تلفون

  6352595-04פקס 

 3002600מיקוד           3002600 منطقة
 

.2024.1230  
 

  18-02-2024 המניין מןשלא  ישיבה פרוטוקול

 18:33 בשעה  30-12-2024 ביום שהתקיימה

 הישיבות באולם

תפקיד                             נוכחים                                          תפקיד                                          נוכחים  

 מנכ"ל המועצה 
 

 ד"ר נזאר אבו עקל  ראש המועצה     נדים מסריר מ 

ממלא מקום ראש    איחסאן כעביה ר מ  גזבר המועצה 
 המועצה 

 מר עטא מסעוד 

 מר עומר מסעוד  סגן ראש המועצה    מקדאד שיך עבד מר  יועמ"ש המועצה 

סגנית ראש     פרג' עקלמר   עוזר ראש המועצה 
 המועצה

 ד''ר פאטמה מלחם 

 מר מלחם מלחם  חבר מועצה    מר מחמוד עיסא  מהנדס המועצה 

 מר איימן ג'מאל חבר מועצה     

 מר עבד אלמונעם יונס  חבר מועצה    נעדרים   

אבו הלאל מר, אבראהים  חבר המועצה  מר בהאא חסאן  חבר מועצה    

  אמיר אבו הלאלמר  חבר מועצה     גב אנהאר מסארוה  י. למעמד האישה

טאלב ג'והגאה   מר,  חבר מועצה   איימן דעייףמר  חבר מועצה    

  מר עמאר אבו זרקה חבר מועצה     מר סאמר סעד  מבקר פנים
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  : על סדר היום

 :  תב"רים בהתאם לרשימה המצורפת להלןסגירת  .1
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 פתיחת תב"רים כפי שמפורט להלן :   .2
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  לגופים כפי שיפורט להלן :  2024אישור המלצות ועדת התמיכות לשנת  .3

 

 בתחום הדת והמסגדים  :     .א

  580155067עמותת אלצקר ע"ר 

 בתחום הקהילה והרווחה : .ב

  580132538ערערה ע"ר  –עמותת אלשורוק למען הקשישים 

  580591956עמותת נבד אל חיא ע"ר 

  580695013עמותת אלבורג לגיל הזהב בעארה ע"ר 

   580155067עמותת אלצקר ע"ר 

 

מרזוק, לטפל בכל  מינוי ואישור מיופה כוח מטעם המועצה בעניין בית ספר תיכון ערערה גב נג'וא .4

    .הקשור להתקשרות עם חברות התקשורת בזק ובזק בינלאומי

 

 מינוי ואישור ממלא מקום של ד"ר נזאר אבו עקל בועדת תכנון ובניה עירון מר, אחמד מלחם . .5

 

 סקירה ודיון בעניין שכונת אלמנסורה , וצווי הריסה בתחום הרשות  .  .6

 

  סקירה כללית בעניין מערכת החינוך ע"י נציג מטעם ועדת החינוך והתרבות .  .7
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 بسم الله الرحمن الرحيم، נזאר יו"ר

  18:33השעה     18-02-2024מס.  מן המנייןשלא שנייה פתיחת ישיבה 

 : סגירת תב"רים בהתאם לרשימה המצורפת להלן  1סע. 

 

 

 מישהו רוצה לשאול  

 מאיזה שנה ועד איזו שנה מכסים התב"רים?   מלחם 

 התב"רים שהיו פתוחים כוללים גם את אלו משנים קודמות. נזאר יו"רד''ר 

 אם כך, לא נשארו תב"רים פתוחים.  מלחם

 נזאר יו"ר ד''ר 

 

 החלטה 

 

  

 יש להצביע עליהם. –ישנם תב"רים פתוחים שממשיכים, אך אלו שברשימה שמבקשים לסגור 

 הצבעה   

 פה אחד של כל הנוכחים מאשרים 
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  נזאר יו"רד''ר 

 

 

 החלטה 

 פתיחת תב"רים   2סע.  

 , אם אין מצביעים יש שאלות של מישהו בעניין 

 הצבעה 

 מאשרים פה אחד של כל הנוכחים 

סקירה  - 6נבקש אישור להחלפת סדר הסעיפים בסדר היום. אנו מבקשים לדון כעת בסעיף    נזאר יו"ר ד''ר 

 ודיון בעניין שכונת אלמנסורה וצווי הריסה בתחום הרשות. 

 בנוסף, אמיר מבקש להשתחרר מוקדם מהישיבה עקב התחייבות אישית.

  סורה.בעניין שכונת אלמנ 6מאושר פה אחד שינוי סדר הדיון, ונערך דיון בסעיף 

בעניין התכנוני של שכונת אלמנסורה, אתן למהנדס להציג סקירה, ולאחר מכן אוסיף את 

 דבריי.

בתוכנית הכוללנית סירבו להכליל את שכונת אלמנסורה, ולכן יש לנו בעיה בותמ"ל, שלא  מחמוד

המחוזית יכולים לעזור לנו בעניין זה. אנחנו בוחנים מספר כיוונים ומנסים להציע לוועדה 

שתחליט להחזיר את אלמנסורה לתוכנית. בשלב מאוחר יותר, נעשה מהלך מול הוועדה 

הארצית, שהיא העליונה על המחוזית, כיוון שהיא זו שהסירה את אלמנסורה מהתוכנית. כבר 

 התקיימו מספר ישיבות ופרוטוקולים בעניין זה.

 לתוכנית? מדוע לא ניתן להחזיר אותה?מה הבעיה בעצם בהחזרת שכונת אלמנסורה   עבד מונעם 

הותמ"ל הוא גוף עצמאי עם סמכויות משלו, ויתכן שהוא יכול להתגבר על תוכניות אחרות,    מחמוד

והכוח להחזיר את שכונת  כמו מתחם פיתוח עירוני. עם זאת, לוועדה יש את ההיכולת

אלמנסורה, אך השאלה היא איך ומה הדרך לכך. הבעיה העיקרית היא שהוועדות העליונות 

כבר החליטו כי אלמנסורה מחוץ לתחום, ולכן הותמ"ל נמצא בניגוד להחלטות אלו. במידה 

 והוועדה תמשיך לפעול, היא תיאלץ להוציא את אלמנסורה מהתוכנית.

אר, ואנחנו פועלים למצוא פתרונות ולבחון דרכים שונות להתמודד עם ראש המועצה, ד"ר נז

 המצב, אך יש להדגיש כי מדובר במצב מורכב ולא פשוט להתגבר עליו.

, 2021אני אתן תמונה יותר מובהקת: התוכנית הכוללנית הוציאה את שכונת אלמנסורה לפני    נזאר יו"ר ד''ר 

. אלמנסורה הוסרה, ולנט"ע, הועדה הארצית 787וזאת בהוראות מיוחדות לגבי תוכנית 

העליונה, קבעה שאין באיזור זה פיתוח אפשרי. המועצה הקודמת, יחד עם היו"ר, הגישו ערר 

, בה נקבע כי אלמנסורה לא 13/7/2024-ר נדחה, והתוצאה התקבלה בעל שלל טענות, אך הער

ניתן לפתח. בתשובה שהוגשה מצידם, טענו כי אלמנסורה לא קיימת, והוועדה החליטה לא 

 להחזיר אותה.

, ואפשרו לערערה ועארה לבצע תכנון מזרחית לעארה על מנת לכלול 2014-הכוללנית התחילה ב

נכנסה לנט"ע והחליטה להסיר  2020-ת הועדה המחוזית, ובאת אלמנסורה. זו הייתה החלט

את אלמנסורה מהתכנון. המדהים היה שלפני כן היה פוליגון מיוחד, ולפי הוראות מיוחדות, 

הוחלט למחוק את ההוראות המיוחדות, וכך  2020-אלמנסורה הייתה כלולה בתוכנית. ב
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ה הורחב מזרחה, כאשר פוליגון אלמנסורה הוצאה מחוץ לתכנון. השאלה היא מדוע תכנון ז

 אלמנסורה היה אמור להיכלל.

בכל מקרה, הערר נדחה פה אחד, והטענה הייתה שאין התנגדות להחלטת לנט"ע. הותמ"ל 

אימץ את עמדת הוועדה המחוזית, ובשבוע שעבר, כאשר הוצג לנו הקו הכחול של הותמ"ל 

 , נגרעה אלמנסורה, והיא הוצאה לחלוטין מכל תכנון.1102

, אך דחיתי אותה על מנת להיערך 29.12.2024 הייתה לנו ישיבת עבודה בותמ"ל אתמול

 .לישיבות הבאות

   עכשיו מה מצב אלמנסורה   אמיר 

  כפר לא מוכר   מלחם 

כרגע דחינו את הישיבות על מנת להתארגן ולגייס כוחות פוליטיים ומשפיעים. על כל אחד    נזאר יו"רד''ר 

 מוטלת אחריות להתגייס ולהפעיל מכרים בעלי השפעה שיכולים לסייע ולעזור. מאתנו

נעשה את המקסימום בכל המישורים: במחלקת הנדסה, במישור הפוליטי ובכל מחלקות 

המועצה. נפעל עם כל הכוחות והידע שברשותנו כדי להוביל למהלך שבו אלמנסורה תיכלל 

 די להשיג מטרה זו.בתכנון בותמ"ל, ונפעיל כל אמצעי אפשרי כ

נפעל ולא נאפשר הריסות בתים של תושבים בשכונת אלמנסורה, ונפעל למען מהלכים שימנעו 

 זאת ככל שניתן.

 בשלב זה אמיר אבו הלאל יצא מהישיבה 

  נזאר יו"רד''ר 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 החלטה 

 
 לגופים כפי שיפורט להלן :   2024. אישור המלצות ועדת התמיכות לשנת 3סעיף 

 בתחום הדת והמסגדים  :    א.

 580155067עמותת אלצקר ע"ר                  

 בתחום הקהילה והרווחה : .ב

  580132538ערערה ע"ר  –עמותת אלשורוק למען הקשישים 

  580591956עמותת נבד אל חיא ע"ר 

  580695013עמותת אלבורג לגיל הזהב בעארה ע"ר 

   580155067עמותת אלצקר ע"ר 

מסגדים, כך  12לעמותת אלצקר עבור ₪  180,000המלצת הוועדה, אושרה תמיכה בסך על פי 

 כפי שנרשם בפרוטוקול והמלצה שבפניכם.₪,  15,000שכל מסגד יקבל סך של 

 בנוסף, בתחום הקהילה והרווחה, עבור עמותות בתי קשישים ביישוב, בהתאם להמלצות:

 ₪. 26,560של בית הקשיש לגברים בערערה: סך  -עמותת אלשרוק  -

 ₪. 18,650בית הקשיש לנשים בערערה: סך של  -עמותת נבד אל חיא  -

 ₪. 18,605בית הקשיש בעארה: סך של  -עמותת אלבורג'  -

 ₪. 16,343בית הקשיש בחור סקר וואדי אלקצב: סך של  -עמותת אלצקר  -

 ב  3 -וא  3על סעיף הצבעה 

 הנוכחים כל מאשרים פה אחד של 
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 יו"ר  נזארד''ר 

 

 

 החלטה

 

מינוי ואישור מיופה כוח מטעם המועצה בעניין בית ספר תיכון ערערה גב, נג'וא .    4סעיף 
 .מרזוק, לטפל בכל הקשור להתקשרות עם חברות התקשורת בזק ובזק בינלאומי

 הצבעה 

  הנוכחיםכל מאשרים פה אחד של 

  נזאר יו"ר ד''ר 

 

 

 החלטה

 

 מינוי ואישור ממלא מקום של ד"ר נזאר אבו עקל בועדת תכנון ובניה עירון מר, .      5סעיף 

  . אחמד מלחם                 

 הצבעה 

  הנוכחים כל מאשרים פה אחד של 

 

 כבר דנו בו לפני כן  6סעיף 

  סקירה כללית בעניין מערכת החינוך ע"י נציג מטעם ועדת החינוך והתרבות .   7סעיף  נזאר יו"רד''ר 

 מחלק המלצות כלליות מועדת החינוך  איימן ג'מאל

כבר דנו בנושא רישום לבתי הספר , וכבר ידוע שיש בעיה ברישום בבתי ספר , לכן ממליצים 

 על הקמת ועדה מורכבת גם ממחלקת הנדסה 

 לא הבנתי למה צריך דווקא מחלקת הנדסה  אחסאן 

שהינו בידיעתם המקצועית , על מנת לקבוע גבולות אזורי רישום , רחובות ואזורים גאוגרפים  איימן גמאל 

 . לאזוריםושיוך 

 יש לנו בעיה עם בתי ספר יסודיים בעארה , מר, מוסטפא עקל ירחיב בעניין 

 על שנת החינוך והתרבות בעארה וערערה  2024-2025ממליצים להכריז על שנת הלימודים 

  על זה ירחיב מר, מלחם

בית ספר טאהה חוסין עקב עומסים בצומת ליד בית  באזורביקשנו מהמהנדס להסדיר התנועה 

, ומחסור בחצר של רכבים לכן נאלצים להסתובב בחצר בית הספר , אם יש אפשרות הספר 

 להרחיב ציר הדרך המובילה לבית הספר וליצור נתיב נוסף .

 חודשים להתכנס ולבדוק נתונים וניתן המלצות דחופות לפי הצורך . 3אנו מתכוונים בכל 

אלא לא ההמלצות הראשונות , פעלנו בשיתוף עם בתי הספר ועם יו"ר המועצה בכל מיני 

 דרישות מבתי הספר וסייענו להם .

 וכמעט כל מי שפנה לנו סיפקנו לנו תשובות וסייענו 

הרבה לנו לאור אנו שמים דגש על בית ספר חט"ב ערערה ותיכון ערערה מאחר ומסמלות 

הקדימות שלהן וחשובות לנו , ויש לנו נשירה ויציאת תלמידים ללמוד מחוץ לכפר ומעוניינים 

ו למסקנות מר, מוסטפא יציג להחזירם , מחפשים דרכים ופתרונות להגיע למטרה, והגענ

 ויסביר המחשבות שעלו
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נתחיל בכך שבפני המועצה קיימים אתגרים גדולים בכל הקשור למערכת החינוך , ואם נסתכל  מוסטפא עקל 

קיימים שני דברים בולטים במיוחד הראשון : קיים מספר גדול של תלמידים היוצאים ללמוד 

תלמידי מחוץ לכפר , זה גם בעל היבטים  450מחוץ לערערה , וכפי שציין ד"ר נזאר יש לנו כ 

 .דרך כלל מכיתה ז עד י"ב מכל השכבות האלו , הם האליטה ובעלי היכולות כלכליים   , ב

 השאלה מה צריך לעשות על מנת לצמצם התופעה הזו 

ההישגים , במיוחד בתיכון ההישגים אינם טובים , ואם נעשה השוואה בין תיכון והשני :   

לבתי ספר באותה ערערה לכל תיכון רגיל ממלכתי אנו נמצאים ברמה מאוד נמוכה בהשוואה 

 מדרגה , בכל אמות המידה אנו רחוקים .

 מכאן צריך לפעול ולמצוא פתרונות לכך .

 כיתות שניים מב"ר ושניים אתג"ר וכיתה רגילה . 5אם נסתכל על תיכון ערערה בשכבת י' יש 

 בערערה יש מוחות ותלמידים טובים .

ה מחוץ לבתי הספר , לא מדבר העניין ביסודי רגיל וטוב, רק מתחיל מהחט"ב מתחילה היציא

מעבר לעארה , אלא מעבר לישובים אחרים ) ברטעה , מועאויה, כפר קרע, א.אלפחם , חיפה 

 זה מעיד על משבר אמון בין התלמידים וההורים לבין בתי הספר בכפר .,    ונצרת (

להוביל יש שני דברים לעניין , חלק באחריות המועצה להוביל וחלק באחריות בתי הספר עצמם 

  ולשפר .

 .אם יהיה שיתוף פעולה בין שני הגורמים האלו למתווה משותף אפשר יהיה לשנות 

חלק מההמלצות שהצענו  ארגז כלים ודרכים לפתרון הסוגיות אשר הועלו , אנו נמשיך לבדוק  אימן גמאל 

 ולדון בסוגיות ונפעל להגיש המלצות לפי הצורך 

ד"ר נזאר בעניין הרישומים וחלוקת אזורי רישום מבקשים שהמועצה תקבל החלטה על מנת 

 לקבל חיזוק למתווה המועצה שמקובל על המועצה והחברים והועדה 

בדרך כלל המועצה מקימה ועדה מקצועית אשר מגבשת נהלים ומתווים , וקובעת אזורי רישום  היועמ"ש 

החינוך , וזאת על מנת לקבל גושפנקה משפטית , ללא  שיאושרו במועצה ויקבלו אשור משרד

 האישורים האלו לא ניתן לחייב לפיהם תלמידים 

והשני לשיפור מרחב לימודי ₪  450,000ול קורא ע"ס קבעניין חט"ב ערערה כבר זכינו ב נזאר יו"ר ד''ר 

ההורים בחט"ב לשדרוג מבנה , ועוד מקימים מגרש , ויש לנו גם תמיכה מועד ₪  1,400,000

טים ולים להגיע לסכומים נכבדים ופרויקהיו"ר לואי נטור תורם סכומים נדיבים מאוד שיכ

של הצללות מגרש , בנסיבות אלו בית ספר זה מבחינת בינוי ותשתית ונראות בעזרת  ןבמיליו

 תהיה מושלמת . 1/9השם ב

 אימון להורים קלהעניאבל עכשיו צריך לתת להם מסגרת לימודית איכותית מתאימה על מנת 

אלנהדה בחור סקר  עוד חודש מוסרים בית ספר חדש , והוספנו עוד תקציב להכשרת מגרש גם 

תקציב להרחבת והסדרת הכביש הסמוך שלא נכלל בתקציב הפיתוח של בית הספר כולל 

 מדרכות ותיאורה .

אין הסדרת בעניין צירוף בתי ספר יסודיים עארה , זה בלתי אפשרי בשנה הבאה כל עוד 

כבישים וגישה לבית ספר אחד מכל הכפר , זה יוצר כאוס ובלתי בטיחותי , צריך קודם הסדרת 
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יהיו כבישים מאושרים שניתן לבצע  ואחר כך תהיה  1102תשתית וגישה עם אישור  הותמ"ל 

   אפשרות לחשוב על אופציית המיזוג  לפתרון בעארה  . 

קבלת אישור הריסה לצורכי הקמת מבנה חדש של בית תיכון ערערה בשנה זו מתכננים פניה ל

 הספר , וזה הצפי לשנה הבאה אישורי הריסה ותקצוב לבניה. 

אלו המלצות ראשוניות , עוד יהיו דיונים והמלצות כי למערכת החינוך מגיע עוד הרבה מה  מלחם 

, המלצתי שיהיה אצלנו כנס ארצי בנושא החינוך ולהכריז על שנה זו כשנת החינוך  לשפר

אפשר להכין ולהקים כנס חינוך , אפשר גם ₪  150,000והתרבות בערה וערערה , אם מקצים 

לא יום אחד , אם צריך מומחים בענייני חינוך צריך להזמין ולשלם להם על מנת להביא 

  פרופסורים וחוקים בעלי מומחיות .  מחקרים ותוכניות מקצועיות ,

  

 

 19:12   הישיבה ננעלה  שעה : 

 

 עקל    אבו   נזאר                                                                                              מסרי       נדים 

 ראש המועצה המקומית                                           מנכ"ל המועצה                                              


